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Protokół Nr 3/2018 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej 

w dniu 21 grudnia 2018 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 
Obecni wg załączonej listy. 
 
Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 
    - przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) w sprawie programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – druk A, 

b) w sprawie programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla uczniów i dzieci udzielana na 
wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” na lata 2019-2023 w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - druk D,  

c) w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych uprawniających do świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – druk E, 

d) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  – druk F, 

e)  w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego na rok 2019 – 
druk G, 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018 – druk H, 
g) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2018-2028   
  – druk I, 
h) uchwała budżetowa na rok 2019 – J, 
i) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028  - druk K. 

3. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Paweł Szyszlak. 
Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony porządek, głosując: za-4 
(jednogłośnie). 

 
Ad 2  
 Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał: 

b) w sprawie programu osłonowego „Pomoc w formie posiłku dla uczniów i dzieci udzielana na 
wniosek dyrektora szkoły lub przedszkola” na lata 2019-2023 w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - druk D,  
Przedstawiła: K.Krzemińska-Kumpin, Dyrektor MOPS omawiając trzy projekty b, c, d 

 

Głos w dyskusji zabrali: 
M.Siwek - pytał jakie są najistotniejsze zmiany? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że posiłek w szkole i domu, Ministerstwo przewidział zwiększenie o 

5% dotacji na przewóz posiłków do domu dla osób samotnych i niepełnosprawnych. Dyrektor 
powiedziała, że w MOPS są realizowane takie zadania. Kolejna zmiana to Wojewoda może zwiększyć 
dotację  o 5% na uzupełnienie stołówki szkolnej. Ministerstwo główny nacisk kładzie, aby posiłek był 
spożywany w szkole lub w MOPS. 

M.Smoliński – pytał jaką kwotę stanowi 150% kryterium? 
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Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że dla osób samotnie gospodarujących to jest  701 zł, dla osób w rodzinie 
jest 534 zł. Zwiększa się liczbę osób korzystających ze świadczeń.  

P.Szyszlak – pytał czy zwiększa się ilość potrzebujących? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że to jest na podobnym poziomie: w przedszkolach jest 93 dzieci, a  

w szkołach 260. Natomiast obecnie korzysta 338 osób z posiłków w stołówce MOPS. 
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
c) w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych uprawniających do świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – druk E, 

 
Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

d) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023  – druk F, 

 
Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

a) w sprawie programu współpracy Miasta Białogard z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 – druk A, 
Przedstawił: P.Janowski, Sekretarz Miasta 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał czy mamy Miejską Radę Działalności Pożytku Publicznego? 
Sekretarz – odpowiedział, że w 2019 roku jest założenie, aby taka Rada powstała. 
M.Siwek – powiedział, że  dobrą zmianą są formy współpracy, bo zostało zapisane, iż organizacje są 

zobowiązane ponosić wkład własny. 
Sekretarz – wyjaśnił, że wcześniej wkład własny był w postaci rzeczowej, jako wolontariat. Na spotkaniu 

proponowano, żeby w konkursie był wymagany wkład własny w wysokości 10% środków własnych. 
Współpraca ma na celu dotowanie ze strony samorządu organizacji pozarządowych. 

Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 

e) w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych uprawniających do świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – druk E, 
Przedstawił: P.Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – stwierdził, że fajnie byłoby, żeby wiadomo było jakie to będą miejsca do głosowania. 
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Sekretarz – powiedział, że mają to być miejsca publiczne. Większość technicznych rzeczy określa 
Burmistrz w drodze zarządzenia.  

J.Leszczyk – stwierdził, że ma sceptyczny stosunek do projektów inwestycyjnych, szczególnie jak ktoś 
występuje z pomnikiem. Radny uważał, że to wszystko należy robić przed projektem budżetu Miasta. 
Na projekty inwestycyjne w roku 2020 należy rozpocząć prace w 2019 roku. 

Sekretarz – powiedział, iż inne miasta w ten sposób procedują, że skarbnik miasta na etapie projektu 
budżetu wie jakie środki będą potrzebne na określone zadania. Nasze założenia należy zmienić. 
Ponadto powiedział, że na etapie wniosku powinny być uzyskane zgody w przypadku realizacji 
zadania na innym terenie niż Miasta np. zgoda BSM. Jeśli chodzi o pomniki to np. pomnik Rotmistrza 
J.Pileckiego został zaopiniowany pozytywnie warunkowo pod warunkiem, że Rada ma kompetencje 
stanowienia pomników na terenie miasta w przestrzeni publicznej i  wybór pomnika nie będzie 
świadczył o jego realizacji, bo oprócz tego będzie potrzebna uchwała o ustanowieniu pomnika. 
Sekretarz wyjaśnił, że wprowadzenie punktów do głosowania i konieczność potwierdzenia odbioru 
karty zmniejszają możliwości spekulowania głosami. 

P.Szyszlak – pytał o godziny głosowania? 
Sekretarz – odpowiedział, że zakładali, iż to będzie od godz. 10.00 do 18.00 przez 10 dni roboczych z 

rzędu. Na pewno będą powtórzone punkty, które były dotychczas. 
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 

f) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2018 – druk H, 
Przedstawiła: I.Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – pytał o park Mroczkiewicza czy już jest po przetargu, ile wpłynęło ofert i jakie? 
Sekretarz – odpowiedział, że jest po przetargu. Wpłynęły 3 oferty, które są zamieszczone na stronie: 1 

mln 800 tys. zł – J.Kruszewski, 2 mln 200 tys. zł – Matexim, 2 mln 300 tys. zł – firma z Pabianic. Problem 
może być z ofertą J.Kruszewskiego odnośnie udokumentowania doświadczenia w zakresie 
zagospodarowania terenów zielonych, a tu 80% pracy dot. zieleni. Czasami okazuje się, że 
rozwiązania technologiczne wykonane zgodnie z technologią na nasze warunki się nie sprawdzają. 

Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 

g) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2018-2028   
  – druk I, 

Przedstawiła: I.Kubiak, Skarbnik Miasta 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – pytał kiedy zaczną się kary z tytułu gospodarki odpadami? 
Sekretarz – odpowiedział, że w 2023 roku, będzie jedna stawka za selektywną zbiórkę śmieci, a potem 

będzie 4-krotna kara za niesegregowanie. Nie będzie stawki za odpady zmieszane. 
P.Szyszlak – pytał co z firmą Ład-San? 
Sekretarz – odpowiedział, że będzie drugi przetarg. Umowa została rozwiązana, bo wypowiedzieli 

umowę. Ocenie jest 3-miesięczna umowa na Ustroniu Miejskim. 
M.Kopczyński – pytał odnośnie PSZOK-u czy rampa była planowana w projekcie? 
Sekretarz – odpowiedział, że to raczej nie będzie wykorzystywane, są sporadyczne przypadki. To są  

pomysły z krajów skandynawskich. Jest kilkanaście instalacji tak wybudowanych. 
O godz. 15.25 wyszedł radny M.Siwek. W posiedzeniu uczestniczyło 4 radnych. 
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-4 (jednogłośnie). 
 

h) uchwała budżetowa na rok 2019 – J, 
Przedstawiła: I.Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Głos w dyskusji zabrali: 
P.Szyszlak – pytał o wskaźniki zadłużenia? 
Skarbnik – odpowiedziała, że to przedstawia zał. 2 WPF - wskaźniki spłaty zobowiązań w pkt 9 wynoszą 

4,084% a dopuszczalny wskaźnik spłaty wynos 6,10%. Skarbnik przytoczyła wskaźniki na kolejne lata. 
J.Leszczyk – pytał czy będzie autopoprawka do budżetu? Prosił, aby dzień wcześniej przekazać. 
Skarbnik – odpowiedziała, że będzie bardzo delikatna. 
J.Leszczyk – pytał ile mamy środków na lokacie? 
Skarbnik – odpowiedziała, że nie ma. Płynność finansowa jest na bieżąco monitorowana. Mają umowę 

z  Bankiem Spółdzielczym i są nocne oprocentowania  a nie ma dodatkowych środków na lokaty.  
J.Leszczyk – pytał w sprawie inwestycji cmentarza, kiedy zaczniemy kolumbarium? 
Sekretarz – odpowiedział, że jest 100 tys. zł za inwentaryzację i ciągi piesze, na kolumbarium jest 

projekt techniczny, jest pozwolenie na budowę oraz miejsce.  
J.Leszczyk – pytał jak przygotowani jesteśmy na przekształcenie użytkowania wieczystego w prawo 

własności, czy przyjmiemy jak w ustawie 60%? 
Sekretarz – odpowiedział, że tak, bo nie ma możliwości. Wszystkie nieruchomości mieszkaniowe z 

mocy prawa zostaną przekształcone na własność. Będziemy mieli 12 m-cy na stwierdzenie faktu 
nabycia własności i wydanie zaświadczenia. Użytkownik wieczysty ma perspektywę 99 rat 
wieczystych. Ustawa wprowadza opłatę przekształceniową, która będzie funkcjonowała przez 20 lat. 
Bonifikata 60%  jest, jeżeli będzie chęć zapłaty jednorazowo. Obecnie są bonifikaty w budżecie w 
opłatach majątkowych. 

J.Leszczyk – pytał o skok w PIT do 102 mln zł? 
Sekretarz – odpowiedział, że takie są informacje z Ministerstwa Finansów, że udziały w PIT są większe. 
J.Leszczyk – pytał odnośnie str.31 schronisko dla zwierząt drogi temat oraz o zakup karmy, leczenie? 
Skarbnik – stwierdziła, że karma i leczenie nie należy do kosztów schroniska. 
J.Leszczyk - pytał czy można założyć kwotę na stypendia sportowe? 
P.Szyszlak – stwierdził, że ustawa przekształcająca użytkowanie wieczyste pokrzyżowała plany 

sprzedaży  działek dla młodych. 
Sekretarz – powiedział, że w tej formule nie można sprzedawać młodym działek. 
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 

i)  w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028  - druk K. 
Przedstawiła: I.Kubiak, Skarbnik Miasta 

 
Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
Ad 3 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1610 zakończono Komisję. 
Protokołowała: M.Zimmer 

Przewodniczący Komisji 

        Paweł Szyszlak 


